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Przewodniczący komisji przeprosił za spóźnienie, powitał zebranych radnych oraz Wójta 

Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy – lista obecności radnych w załączeniu do 

protokołu. 

Następnie przedstawił poniższy porządek posiedzenia. 

1.  Analiza projektu budżetu gminy na rok 2011. 

2.  Przyjęcie planu pracy komisji na rok 2011. 

3.  Omówienie zagadnień pod obrad sesji. 

5.  Sprawy różne. 

Zaproponował, aby komisja wypracowywała wnioski, które będą kierowane pisemnie do 

Wójta Gminy. Uwag do porządku posiedzenia nie wniesiono. 

Ad.1. Przewodniczący Komisji zaproponował omówienie projektu budżetu rozpoczynając od 

części opisowej. 

- Wójt Gminy – oznajmił, że pani skarbnik musiała wyjechać do Łodzi i nie będzie obecna 

na komisji.. 

Przewodniczący Komisji zaproponował, że będzie omawiał po kolei pozycje projektu, a 

dodatkowych wyjaśnień będzie udzielał Wójt Gminy. 

Odnośnie pozycji drogi – Wójt objaśnił, że nie będzie budowy nowych dróg tylko remonty 

oraz są też wydzielone środki na Fundusz Sołecki dotyczący remontów dróg. 

- Radny Kacprzak zapytał, czy Wólka Kuligowska zgłosiła jakąś drogę, ponieważ wiem, 

że sołectwo zgłosiło drogę przez „Stegna”, czy droga będzie robiona z rekultywacji. 

Dodał, że jest problem z drogą do Łęga, ponieważ jest niedrożny przepust i woda nie 

przepływa. Poprosił o rozmowy z gminą Rzeczyca w sprawie naprawy drogi w stronę 

Rzeczycy, ponieważ zmieniły się władze, może dałoby się coś zrobić z tą drogą. 

Mieszkańcy gminy Rzeczyca korzystają z tej drogi bardziej niż nasi. Ponowił apel o 

poprawę przepustu. 

- Radny Ajdamiak – dodał, że na drodze koło Pana Kózki należy też poprawić przepust, 

ponieważ może być tam wypadek. Należy zamontować kręgi ponieważ woda rozmyła 

drogę. 

- Przewodniczący komisji Budżetowej poparł wypowiedź radnego Ajdamiaka. 

- Radny Świąder poruszył sprawę mostku na drodze w Iłach, który się zapadł są wyboje i 

też należy go poprawić. 

- Wójt Gminy – oznajmił, że należy zrobić projekt i zlecić prace firmie, ponieważ jest tam 

asfalt. 

Przewodniczący Komisji radny Grzegorski stwierdził, że o takie kwestie mu chodziło, dodał, 

że zaplanował również komisje wyjazdowe w terenie, następnie rozpoczął dalsze omawianie 

projektu. 

- Wójt Gminy – udzielał dodatkowych wyjaśnień. 

Radni w dyskusji wyrażali opinie i składali propozycje do projektu budżetu. 

- Przewodniczący Komisji – należy skierować pismo do Krajówki o umieszczenie tablicy 

kierunkowej na Anielinie. Dodatkowo zapytał, jakie drogi są ujęte do wykupu, dodał, że 

w Pomykowie trzeba wykupić lub zamienić działkę na drogę, ponieważ mieszkańcy nie 

mają dojazdu a jest tam 60 m drogi. 

Podjeto dyskusję związaną z wykupem gruntów pod drogi, w której Wójt omówił kwestie 

związane z prowadzonymi rozmowami z Nadleśnictwem w sprawie wykupu gruntów pod 

drogi gminne. 



- Radny  Kacprzak – poprosił o gruz na drogę w Mysiakowcu. Zapytał, kto wkopuje 

słupki geodezyjne, które miały być zamontowane na wspólnocie a słupki leżą w lesie, i 

nie zostały zakopane. 

- W dalszej dyskusji przewodniczący Komisji radny Grzegorski w dziale Rady – 

zaproponował 2 tyś. na szkolenia oraz 1 tyś na delegacje, środki mogą pochodzić z 

wyjazdów krajowych pracowników. Zapytał dlaczego są takie wysokie kwoty na 

delegacjach pracowników. Poprosił aby szczegółowo rozpisywać poszczególne kwoty. 

W dalszej dyskusji zajmowano się kwestiami kosztów funkcjonowania urzędu. Wójt udzielał 

stosownych wyjaśnień. 

- Wójt Gminy – oznajmił, że może wykazać, że jeszcze braknie środków. 

Na posiedzenie poproszono panią Grażynę Krakowiak, która przedstawiła wydatki poniesione 

na delegacje i szkolenia pracowników. 

- Odnośnie działu straże  Wójt poinformował, że na 3 OSP przewidziano 10 tyś. zł jako 

dotacja celowa na niezbędny sprzęt i wyposażenie. Poinformował o planowanych 

zakupach dla jednostek oraz poniesionych wydatkach. 

- Przewodniczący Komisji dodał, że Komendant Gminny ma 2,5 tyś., zapytał, czy 

zmieniamy wysokość ryczałtu czy jest wystarczająca.  

Radni zaakceptowali przedstawioną propozycję. 

W dalszej dyskusji radni omawiali kwestie związane z przedstawionym projektem budżetu. 

- Radny Kacprzak dodał, że należy pochwalić władzę za monitorowanie stanu Pilicy 

podczas wiosennej powodzi. Zaproponował, aby przeprowadzić negocjacje z Bankiem w 

sprawie obniżenia kosztów obsługi bankowej, o której wspominał przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej. 

W dyskusji radni omawiali kwestie związane z kosztami obsługi bankowej gminy.   

- Wójt Gminy – przedstawił wielkości środków jakie gmina dopłaca do szkół w ostatnich 5 

latach. Dodał, że na rok 2011 planuje się 835 tyś. zł dopłacić do oświaty. 

- Przewodniczący Komisji zapytał Wójta jakie widzi możliwości rozwiązania tego 

problemu. 

- Wójt Gminy – omówił dotychczasowe działania związane z oświatą, kosztami 

utrzymania, dodał, że Komisja Oświatowa również zajmowała się tą kwestią ale nie 

wypracowano żadnej wiążącej propozycji. Dodał, że obecnie Regionalna Izba 

Obrachunkowa kontroluje czy gminy wypłacają wyrównania dla nauczycieli. 

Podjęto dyskusję związaną z sytuacją finansową w oświacie, w której radni omawiali kwestie 

związane z dowozem dzieci oraz sytuacją w oświacie i kwestiami nauczania jak również 

rozmieszczeniem i ilością szkół. Przewodniczący komisji oznajmił, że należy rozpatrzyć 

wszystkie argumenty dotyczące szkół jak najwcześniej. Wójt dodał, że były już podejmowane 

działania, które nic nie wniosły a alternatywą są szkoły społeczne.  

- Radny Kacprzak – zaapelował aby dzieci rano zabierane z Kępy autobus odwoził również 

po południu. 

- Przewodniczący komisji dodał, że jeżeli autobus pojedzie na Kępę to inne wioski również 

będą chciały aby do nich również jechał autobus. 

Podczas dalszej dyskusji związanej z dowozem dzieci oraz omawiania projektu budżetu, na 

komisję poproszono panią Bieniek, która wyjaśniła, co zawiera pozycja dotycząca stołówki  – 

kwota 50 tyś. jest to tzw. wsad do kotła, są to pieniądze dotowane przez GOPS oraz zbierane 

od dzieci.. 

- Przewodniczący Komisji – poprosił o przygotowanie na następną komisję kosztów 

związanych z utrzymaniem stołówki z pełnym rozbiciem na składniki. 

Pani Bieniek poinformowała również o kosztach delegacji oraz telefonów jakie ponoszą 

szkoły. Odnośnie komisji alkoholowej przewodniczący komisji stwierdził, że trzeba 

zaproponować nowego przedstawiciela, ponadto należy inaczej rozdysponować środki z 



Komisji Alkoholowej na profilaktykę i różne pogadanki w szkołach związane z 

alkoholizmem. Dodał, że pracownik utrzymywany z tych środków powinien organizować 

różne pogadanki w szkołach.. 

- Przewodniczący Rady Gminy – zaznaczył, że kiedyś przeznaczano te środki na klub. 

- Wójt Gminy – teraz tylko konkurs nie ma innego rozwiązania. Klub otrzymał 45 tysięcy. 

- Radny Kacprzak – stwierdził, że kiedy upełnomocni się komisja, może coś się zmieni. 

Może znajdzie się ktoś zaangażowany, czy coś się robi w sprawie dodatkowych lekarzy, 

bo jak pani doktor jest na urlopie, to jest wtedy problem dla mieszkańców. Dodał, że do 

rady społecznej powinna być powołana osoba obiektywna, powinno być zastępstwo. 

- Przewodniczący Rady  dodał, że należy zobowiązać Wójta do podjęcia działań 

związanych z uruchomieniem zastępstwa pani doktor. 

- Radny Goska – zapytał, czy Ośrodek Zdrowia płaci podatki do gminy. 

- Wójt Gminy – oznajmił, że Szpital jest zwolniony z podatków. 

Podjeto dalszą dyskusję związana z funkcjonowaniem Gminnego Ośrodka Zdrowia. Radny 

Kacprzak dodał, że najtrudniejszą sytuację mają osoby starsze. W dyskusji radni postawili 

wniosek o podjęcie działań w sprawie zastępstwa pani doktor w czasie urlopów oraz 

rozmowy dotyczące umożliwienia pracy prywatnych lekarzy oraz zwolnienia miejsca na 

dodatkowy gabinet. 

- Podczas dalszego omawiania projektu budżetu w pozycji opieki społecznej radny 

Kacprzak zapytał ile osób przebywa w domu pomocy społecznej. 

- Przewodniczący Komisji – obecnie 2 osoby. 

- Wójt Gminy – dodał, że przyszło mniej środków na opiekę. Odnośnie kanalizacji dodał, 

są ostatnie nabory i gmina może pozyskać jeszcze około 4 mln na kanalizację, w 

Poświętnem i Małoszycach są wykonane projekty, po podsumowaniu środków jest 

obecnie 44 tyś. zł. na inwestycje, które należałoby rozpisać na inne potrzeby. Na 

wszystko potrzebne są środki własne, kredytów na 100% inwestycji gmina nie otrzyma. 

Urząd marszałkowski nie kwalifikuje wielu wydatków do zwrotu. 

- Radny Kacprzak – oznajmił, że kanalizacja nie jest najważniejsza, jest wiele innych 

potrzeb. Kanalizacja będzie tylko w Poświętnem a inni nie będą mogli dojechać do 

domów. 

- Wójt Gminy – poprzednia oczyszczalnia była przeznaczona tylko dla szkoły. 

- Radny Kacprzak – stwierdził, że radę oszukano stwierdzając, że jest większa 

przepuszczalność, służby gminne przedstawiały, że miało być 70 m
3
. Ten sam człowiek 

obecnie projektował oczyszczalnie, który nas poprzednio wprowadził w błąd. Nie wiem, 

czy można dalej wierzyć temu człowiekowi, który zepsuł poprzedni projekt.  

- Wójt Gminy – podawano inne parametry niż rzeczywiste, był przetarg, który wygrał ten 

pan. 

Podjęto dyskusję związaną z wyborem projektanta jak również kwestiami związanymi z 

kanalizacja i oczyszczalnią ścieków. 

- Przewodniczący Komisji Budżetowej – co wchodzi w gospodarkę odpadami na 25 tyś. 

- Wójt Gminy – jest to wywóz kontenerów. 

Dalsza dyskusja związana z projektem budżetu w pozycji gospodarka odpadami i 

usuwaniem nieczystości. Radni omawiali również kwestie związane z oświetleniem 

ulicznym, szczególnie terenów działek oraz utrzymaniem obiektów sportowych i terenów 

zielonych. Wójt dodał, że planuje się wykonanie oświetlenia ulicznego na działkach. 

Omawiano również kwestie związane z dopłatami do wody i kanalizacji oraz 

wykorzystaniem mocy przerobowych oczyszczalni. 

- radny Kacprzak zapytał, czy beczka jeździ również na Dębę. 

Wójt dodał, że na Dębę złożono wniosek o wyposażenie świetlicy oraz wykonanie zbiornika 

na ścieki. Radny Kacprzak stwierdził, że wspólnoty powinny również włączyć się w 



utrzymanie świetlic, dodał, że  nie wiadomo kto biedzie korzystał z nich a utrzymanie 

kosztuje. 

Dalsza dyskusja związana z pozycją dotycząca utrzymania oraz rozbudowy świetlic 

wiejskich. Omawiano również pozycje dotyczącą kultury, biblioteki jak również działalności 

wioski internetowej. Wójt dodał, że jak skończyły się dotacje to skończyły się również etaty. 

Radny Kacprzak dodał, że na Studziannie można by wygospodarować pomieszczenia na 

gabinety. Radny Grzegorski dodał, że można podjąć współpracę z Ośrodkiem Sportu w Spale 

na wynajem obiektu sportowego. 

Przewodniczący Rady dodał, że na obiekcie  powinien być odpowiedzialny pracownik 

dbający o obiekt. Radny Kacprzak  – zapytał na ile lat przejęła obiekt gmina. 

- Wójt Gminy – jest na 7 lat. 

Dalsza dyskusja związana z obiektami świetlicowymi i sportowymi.  

Przewodniczący Komisji Budżetowej radny Grzegorski ogłosił 5 minutową przerwę w 

posiedzeniu. 

Ad. 3. Przewodniczący Komisji Budżetowej omówił projekt uchwały dotyczącej współpracy 

z organizacjami pozarządowymi, dodał, że jest ona corocznie podejmowana. Dodatkowych 

informacji udzielał Wójt Gminy. Przy uchwale dotyczącej zakupu działki Wójt Gminy 

wyjaśnił czego ona dotyczy. Działka państwa Sobczyńskich, po której biegnie droga 

zwyczajowa. Nie ma jej na mapie, ale stanowi ciąg komunikacyjny. Uzgodniono cenę 15 zł za 

m
2
 plus koszty podziału. Radny Kacprzak dodał, że w Mysiakowcu był podobny problem, 

zaapelował aby pamiętać o tej sprawie w przyszłości. Następna uchwała dotyczy zbycia 

działki w miejscowości Kozłowiec użytkowanej już od dłuższego czasu. Użytkownicy są 

zainteresowani zakupem tej działki w związku z planowaną budową.  

Na posiedzenie poproszono panią Elżbietę Sobczyk, która wyjaśniła sprawę związaną ze 

sprzedażą omawianej działki, dodała, że państwo ci zapłacą za działkę oraz wszystkie 

pozostałe koszty. 

W dyskusji radni omawiali kwestie związane ze sprzedażą gruntów. Radny Kacprzak 

poruszył kwestie związane z utwardzaniem drogi w Mysiakowcu prowadzącej do działek. 

- Radny Kacprzak – poruszył ponownie kwestię związane z pozostawionymi słupkami w 

lesie w Mysiakowcu pozostałymi po pracach geodezyjnych. 

Pani Sobczyk oznajmiła, że geodeta pobrał już należność za wytyczanie granic i wkopanie 

betonowych słupków granicznych.  

- Wójt Gminy – omówił kwestie pierwszego przetargu na szkołę w Ponikle, który się nie 

odbył. Zapytał, czy robimy drugi przetarg po obniżeniu ceny, na około 82 tys,  ponieważ 

występuje duże zagrożenie ze względu na łatwy dostęp do budynku. Przed przetargiem 

wywieziono stamtąd dwie przyczepy butelek, do budynku wchodzi kto chce. Dodał, że 

kształt działki nie jest atrakcyjny. 

- Przewodniczący Komisji – stwierdził, że należałoby odłożyć sprzedaż działki. 

- Wójt Gminy dodał, że gmina nie jest zainteresowana zagospodarowaniem obiektu, bo 

nie ma dla niego przeznaczenia, jest on stary i nie przedstawia dla gminy wartości. 

Należy obniżyć cenę do 15 zł. za m
2
 i ogłosić drugi przetarg. Dodał, że stan taki trwał 

długo ze względu na nieuregulowany stan prawny. 

W dyskusji omawiano kwestie sprzedaży działek aktualnych, turystyki, dochodów z terenów 

rekreacyjnych, poruszano również kwestie sprzedaży byłej szkoły w Gapininie.  

Ad. 2. Przewodniczący Komisji Budżetowej przedstawił plan pracy Komisji na rok 2011. 

Oznajmił, że komisja zaplanowała 10 posiedzeń. 

- Radny Kacprzak – zaproponował zorganizowanie spotkania z przedstawicielami Izb 

Rolniczych. 

- Przewodniczący Komisji– trzeba rozmawiać przy wyborach sołtysów  o możliwościach 

pozyskiwania środków unijnych przez rolników oraz szkolenia. 



Więcej uwag do planu pracy nie wniesiono. 

- Wójt Gminy – zapytał kiedy uchwalamy budżet i z jakimi inwestycjami, czy z 

kredytowanymi, czy nie. 

- Przewodniczący Komisji oznajmił, że remont świetlicy na Brudzewicach musi być a 

inwestycję w kanalizację trzeba przełożyć, należy robić inwestycje niezbędne. 

Podjęto dyskusję związaną z przedstawionymi przez Wójta Gminy problemami budżetu i 

planowanych inwestycji. 

- Radny Kacprzak – ponowił prośbę o rozmowy z gminą Rzeczyca w sprawie drogi i 

przepustu. 

- Przewodniczący Komisji Budżetowej – zapytał, czy była sypana piaskiem droga na 

Poręby, ponieważ jest bardzo ślisko. 

- Wójt Gminy – wysypano 3 siewki i sprzęt się popsuł. 

- Przewodniczący Komisji Budżetowej – dodał, że zaangażuje się osobiście w negocjacje z 

Nadleśnictwem aby  możliwe było przejęcie drogi na Pomykowie. Omówił dodatkowo 

kwestie związane z innymi drogami leśnymi wykorzystywanymi przez mieszkańców. 

- Przewodniczący Rady Gminy – odnośnie współpracy z Rzeczycą, zapytał co z lokalną 

grupą działania, czy nie można pod to działanie podciągnąć budowy drogi. 

- Wójt Gminy – my mamy 7 kilometrów, oni 1 kilometr. 

- Radny Kacprzak – może dałoby radę dogadać się z nowymi władzami, utwardzić drogę 

chociaż do mostu. 

Podjęto dalszą dyskusję związaną z inwestycjami drogowymi, szczególnie drogą do 

Mysiakowca przez las . 

- Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy gmina posiada inne działki przyległe do 

lasów. 

- Wójt Gminy – odpowiedział, że gmina nie posiada takich gruntów. 

O godzinie 16 
30

 po zakończeniu dyskusji oraz wyczerpaniu zagadnień przewidzianych pod 

obrady – Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa zamknął 

posiedzenie. 

    Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej 

Protokołował                                 i Rolnictwa 

 

Bolesław Kośka                  Marian Grzegorski 

 


